
Год. XI. 10 августъ »930 г. Брой П 

ОФИЦИАЛНО ИЗДАНИЕ НА ВАРНЕНСКАТА ОКРЪЖНА ПОСТОЯННА КОМИСИЯ. 

Год. абонаментъ: за общини 200 лева 
• за учил, н-ва 100 '» 

ИЗЛИЗА СЕДМИЧНО 
Телефони: №?• № 28 и 502 Т а к с и : за обявления на кв. см, 1 . в. 

О к о л и р а н е Д-ръ В Пачевъ. 

Околирането е единъ отъ много
то начини за облагородяване ово
щни дръвчета, рози и други фи
данки, когато т% съ млади съ де
белина на стеблото до Т -г- 2 см. 
въ диаметръ и до като съ съ 
гладка и нежна кора. .;<• 

Тоя начинь се предпочита предъ 
оня съ калемъ, понеже не става 
големо осакатяване на дръвчето и 
съ малко калеми можемъ много' 
дръвчета да облагородимъ. 

Това облагородяване не състав
лява кой знае какво затруднение и 
то се влад%е отъ мнозина млади и 
стари, а особено добре се извър
шва и твърде подходяща тая ра
бота е за жени и момичета, защо
то за извършването й не се иска 

• никаква физическа силг, - а»- само 
внимателность, бързина и чистота 
въ работата. 

Самата техника на околирането 
се състои въ следното: 
- Избираме си пъпката и съ остро 

ножче я отлъчваме отъ калема за . 
едно съ части отъ кората надъ и 
подъ нея до 1 см. и заедно съ 
малко дървесин около зародиша й. 
Избираме гладко мЬсто на дивач-
ката долу близо до повърхностьта 
на земята, засичаме кората като 
буквата Т пооткриваме я за да 
сторимъ место на пъпката, поста-
ваме последната вътре и я завър
зваме. Надлежни технически упът
вания може всеки по вещъ приса-
ждачъ да ни даде. 

За да има уагвхъ въ прихваща
нето на тоя видъ облагородяване 
на първо место е нуждно дръвчето, 
което ще се присажда да има за
силено сокотечение, сиречъ кората 
му да се отделя лесно, а това се 
познава всекога, като съ едно 
ножче се направи единъ нарезъ 
къде и да е по клончетата подъ 
формата на буквата Т и съ върха 
на ножчето се повдигнатъ краища
та на кожата въ самите ъгли: ако 
тя се лесно отделя отъ дървесината 
и ако подъ самата кожа ликовина-
та е влажна и гладка, това показ 
ва, че сокътъ е въ движение и 
може да се пристъпи къмъ облаго-
родване. Ако обаче при отпарянето 
на кожата видимъ, че тя не се 
дели лесно отъ дървесината, ли-
ковината вместо да бъде влажна 
и лъскава се разкъсва и образува 
грапавина и по дървесината и подъ 

нората, това показва, че сокодви-
жението е слабо, за облагородява-
кето момента не е още дошълъ и 
ще требва още да се чака. 

Често пъти обаче особено презъ 
години, когато летото е сушаво по
явяването на сока може твърде 
много да се забави и въ такъвъ 
случай, ако немаме време да чака
ме. Ние можемъ чрезъ едно или 
две силни поливания на фиданките 
да сполучимъ да добиемъ нуждния 
сокъ за цельта, която преследваме, 

На второ место за доброто при
хващане на благороденото е нужд 
но да имаме добре узрели пъпки 
(очн) върху добре развити филизи 
не много дебели и не много тънки 
на които дървесината да бъде о-
формена^а главно самягЪ пъпки дз 
бъдатъ изпъкнали и оформени въ 
пазвите на листата. Обикновено та
кива съ въ средата на филиза. Най 
горните съ зелени, а най долните 
съ арели, но недоразвити, а сами
те филизи да съ повъгможностьсть 
плодни клончета ида съ расли при 
добро слънчево изложение. 

Специално за розите — пъпки-
на се взематъ отъ самите дръжки 
те цветовете следъ техното пре-
цъвгяване, или откъсване. 

Околирането може да се извър
шва въ продължение на целото де
то, отъ ранна пролеть до късна 
есень, само че ако е много рано 
пъпки ще си вземемъ отъ резани 
презъ зимата калеми, вместо отъ 
пресни филизи, а освенътова рано 
облагородените фиданки покарватъ 
и даватъ силенъ леторасть още съ
щото лето, а късно облагородените 
оставатъ съ спяща пъпка до идуща
та пролеть. На спяща пъпка обик
новено околирането почва въ нача
лото на м. Августъ. Време е сле
дователно за всички, които иматъ 
какви и да е дребни фиданки ди-
вачки да си намерятъ калеми отъ 
добри благородни сортове и да си 
ги облагородятъ, като знаятъ, че 
съ това вършатъ едно добро дело 
и за себе си и за обществото. Мо
же да си представи всеки въ ка-
къвъ периодъ отъ време страната 
ни би се обърнала въ градина, ако 
всеки стопанинъ ежегодно облаго
роди и отгледа по иеколко десет
ки овощни дръвчета! 

Е. Балтаджиевъ 

Везпвднгто у домпшшъ животни 
Продължение отъ бр. 

Но, както вече казахме, причи
ните за безплодието не всекога 
межагь въ женското животно и не 
вс±кога требва да се търсятъ въ 
него. Въ много случаи те могатъ 
да лежатъ въ мъжкото. Така стои 
въпроса и при човека. Въ много 
случаи мъжа е причина за безпло
дието на брака, но създаденото въ 
обществото убеждение, че за това 
може да бъде само жената, му 
служи за прикритие и причините 
се търсятъ пакъ въ нея. 
» Различните болести на половите 
органи у мъжките животни еднак
во могатъ да бъдатъ виновни за 
безплодието. А те съ: лошото зд
равословно състояние. на. мъжкото, 
ненормалното устройство и болес
тите на половите му органи, или 
пъкъ на самите зародишни клетки 
(сперматозоиди). 

Не зависимо отъ това, половите 
органи на мъжкото животно съ чес
то носители на разни инфекциозни 
заболявания, които могътъ да при-
чинятъ безплодие, или помятане (за
разително помятане у кравите и пр.) 

Не требва да се забравя, че въ 
проблемата на възпроизвежданието 
мъжкото животно играе половината 
роля и че ако то не е здраво въ 
полово и др. отношение, еднакво 
може да бъде причина за безпло
дието и при едно повърхностно на
блюдение и издирване на причини
те му да се тръгне по погрешеиъ 
пъть, т. е. те да се търсятъ само 
у женското 

Отъ казаното до тукъ става яс
но, че споредъ естеството на при
чините, които обусловятъ безпло
дието, едни отъ които съ по 
лесно, или по трудно отстраними, 
т. е. излечими, а други не и са
мото то ще бъде излечимо и не 
излечимо. 

Ето защо, всекога, преди да се 
реши, че едно женско животно е 
безплодно и да се изключи отъ 
разплодъ, необходимо е да се изу-
чатъ причините за това, въ кой 
отъ разплодниците те лежатъ, да 
се постави точната имъ диагноза и 
се види къмъ коя група принадле-
жатъ, т. е. излечими ли съ, или 
неизлечими и едва тогава да се 
пристъпи къмъ лечение, или пъкъ 
отстраняването на разплодното жи
вотно. 

При тия изучвгния, за да се до-
беремъ до истината, требва да се 
върви по следния пъть: 

.10 

1. Да се установи характера н. 
разпасването, ако такова има, да-
тите на покриванията и числото НЕ 
ражданията и начина по който с 
е извършило последното раждание 

2. Да се направи иагЬдвание з._. 
бременость. 1. 

3. Да се установи вида на б е з 
плодието чрезъ вътрешно и вънтяг 
но клиническо иследване, взел 
кръвъ за бактериологическо изс 
дване, а при пометане да се взе!^, 
и отъ секрета на матката, Ш 

Само по тоя пжть могатъ да 
издирятъ истинскитя причини 
безплодието и съобразно това 
се предприеме лечение и да 
приложагк нужднаде^»^иг^« 
мерки. 

Тая е задачата на л1 
диагнозата на дадено бе: 

За да могатъ самите 
да си помогнатъ до изв! 
пень противъ безплодиет!] 
димо е да спазватъ изв1 
вила. 

Тия правила съ следни 
Всекога биците да съ1 

отколкото се следва зг| 
число крави, т. е. вмесгс] 
бикъ да се предосгавятъ 
крави, техното число дз 
малко, Въ Америка напр 
бикъ годишно се предост! 
повече отъ 25 — 30 кран] 
не ще съмнение, заплодярЦ 
по сигурно. 

Същото важи и за жре! 
Въ това отношение ние| 

де зле, понеже въ много 
на 80 — 100 крави има еди 
а въ други и на 150 един] 
бира се, въ такъвъ случай( 
крави ще останатъ ялови 
това да съ виновни те. 

2. ВсЬко женско животнс 
се разпаши, требва да бъде 
РИТО И ТО ПО ВЪЗМОЖНОСТЬ ^(-1 

чалото на разпасванието си, и 
тогава заплодяването е най с\ ; 

3. Следъ всеко раждане 
следи да се не задържатъ 
ците (ложето), защото са! 
себе си те • представляр' 
болезнено състояние (въ,

т^»//ние"1 
матката) я противъ негсвГур^бна да 
се взематъ своевремещш мт̂ ркрХк 
животните се третипитъ, като/пд.) 
метнали. Такива крави требва да 
бъдатъ поставени въ отдели обо
ри, понеже въ много случат">% еж 
разпространители на инфекциозното 
пометане. 

ч 
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4. Бици, които покрйватъ подо-
5пи крави, да се не допускатъ до 
Чруги преди да се извърши съот
ветната дезинфекция на половите 
1Иъ органи, за да не разнасятъ за
разата, нито пъкъ подобни крави 
гребва да се доиускатъ безразбор-
'» по много бици по същите 
'ричини. 

Тая мерка е една отъ най важ
ите предпазни мерки при безпло
дието, пометанието и задържанието 
Р остатъците. 
[ш задържането на ложето треб-
Г да се обърне особоно внимание 
ь случаите, когато въ даденъ о-
оръ има ялови екземпляри, или 
акива, които еж пометнали. 

5. Въ обори, въ които има по-
обни екземпляри, вс/Ькога преди 
окриването, требва да се извър-
ш дезинфекия на половите имъ 

органи съ разтворъ отъ обикнове
на сода, или поне съ топла вода 
и сапунъ, най малко отвънъ, а 
следъ скачката да се дезинфекци-
рать половите органи на бика. 

Това еж общите предпазителни 
мерки, които вс%ки единъ ското-
въдецъ требва да съблюдава и 
прилага въ случаите, когато меж
ду разплодните му животни ., има 
ялови, или такива, които еж по
метнали и задържатъ остатъците 
(ложето), като при това се съблю-
даватъ и всички други мерки, кои 
то лекаря е иредписалъ, защото 
само по този начииъ той може да 
постигне резултати въ борбата 
противъ безплодието и съ това да, 
бжде полезенъ не само за себе си 
но и да съдействува за повдигане 
общото национално богатство. 

В а р н е н с к и 
)кржженъ Ветер. ЛЪкарь 

№ 1596 
30 Юлий 1930 год. 

гр! Варна. 

О к р ж ж н о . 
До г. г. Общинските. Кметове въ 

Варненски окржгъ— За изпънение. 
За сведение на г. г. Околийските 

Участъковите ветеринарни лекари 
и фелшери и Началника на Общин-
, ската Ветеринарна служба. 

за въ ождаще да се съблюдава най строго щото общин-
киг& свидетелства за произходъ и здраве да се издаватъ 
тъ общинските кметове само въ места, гдето нема ветери

нарна власть и когато въ землището на селото или община-
не върлува заразна болесть по животните. Такива сви-

гелства?се издаватъ само на името на стопаните— про-
Гводители й то, когато ще откарватъ животни за продава-

Ге или закалване до най блиския пазаръ или кланица. За по 
алечии растояния стопаните на животните се снабдяватъ 

|ъ пжтенъ листъ отъ съответната ветеринарна власть. 
Търговците, на добитъкъ, касапите и г&хните пълномо

щници да взематъ винаги общински свидетелства, възъ осно-
га на които се снабдяватъ отъ най близкия ветернаренъ 

пЛрй*фелшеръ съ пътенъ листъ за добитъка, който 
;нъ. 
(.то ветеринарната власть отежтетвува отъ седалищ-
гръ и търговеца е принуденъ бърз,о да прекара до-
:и за местоназначението му, въ такъвъ случай об-

|а власть прави заверка върху общинското свидетел-
оежтетвието на ветеринарната власть и търговеца 

|*1ява съ Такъвъ листъ отъ най близкия по пжтя му 
аренъ лЪкарь или фелдшеръ. Ако по пжтя до клани-

•-:...; и пазарището не се минава презъ седалищенъ цен-

1» 7" 

*н.-

търъ на ветеринаренъ органъ, таксата за фондъ „Епизоотии" 
се събира срещу квитанция отъ заведующия кланицата ле-
карь или фелшеръ. 

Стада отъ животни, които се прекарватъ изъ вжтреш-
ностьта на станата, при всеки случай, се преглеждатъ пре
ди тръгването и при пристигането имъ отъ надлеженъ вете
ринаренъ органъ, който е длъженъ да удостовери въ пжтния 
листъ състоянието, броя и белезите у животните. 

Общинските свидетелства и пжтнигЬ листове на мтзсто-
пристигането требва да се задържатъ отъ контролната власть. 

Ветеринарните органи се задължаватъ, при всеки слу
чай на издаване пжтни листове, да пров-Ьряватъ пълномощия-
та на кжрджиитЬ, които иматъ валидность до една година и 
свидетелствата за правотъргуване на търговците. 

Въ градовете Варна и Провадия, за докарани животни 
отъ вжтрешностьта на страната на пазаря и за клане, г. г, 
общинските ветеринарни лекари требва да водятъ дневникъ 
— регистръ, въ който да се записва редовно името на тър
говеца или стопанина съ означение вида на животните., про
изхода и съответните номера и дати на общинскигЬ свиде
телства м на пжтнигЬ листове. Тия документи се събиратъ 
грижливо и следъ това се препрашатъ на съответните ок-
ржжни или околийски ветеринарни лекари за проверка. • 

Добитъкъ, заловенъ безъ редовни документи се поставя 
подъ възбрана и карантина. 

Нарушителите на горното нареждание подлежатъ на на
казание отъ 300 до 3,000 лева глоба. Ако тия нарушители 
еж длъжностни лица или търговци, наказанието се удвоява. 

Окржженъ Ветер. ЛЪкарь: Д-ръ Тюлевъ 
Секр. Счетоводитевь: Друмевъ 

Утвърждавамъ: 19.У11. 1930 г. Министръ (п) Г. Данаиловъ 
Преписъ. 

П Р О Т О К О Л Ъ № 2940 
Днесъ на 1 юлий 1930 г. Комисията по чл. 39 отъ за

кона за пжтищата въ съставъ: Председатель на Варненската 
Окр. Пост. Комисия Лазаръ Черпански, Варненски Окр. Ин-
жинеръ Лазаръ Ст. Каровъ, пом. Варненски Окр. Данъченъ 
Началникъ Г. Мазневъ и членъ отъ Варненската Окр. Пост. 
Комисия А. Ивановъ следъ като изслуша изложението на 
Господинъ Варненски Окр. Инженеръ, 

Р е ш и : 
I. Най-високите съответни надници, които да се прило-

жатъ на изправните тегоба, съгласно чл. 39 отъ Закона за 
пжтищата да бждатъ за 1931 год. както следвв: 

а) За простъ работникъ по (90) деветдесетъ лева за гр. 
Варна и Провадия и за всички села отъ Варненската и Про
вадийска околия. 

б) За коларь съ единъ конь по (250) двесгЬ петдесеть 
лева, а съ два коня или два вола по (350) триста педесетъ 
лева за гр. Варна и Провадия* и всички села отъ Варненска 
и Провадийска околия. 

II. Действителните съответни надници, по които да се 
събира превърнатата задрлжителна въ пари натурална пжт-
на тегоба за групите населени места на които пжтишата еж 

V 

П Р О Т О К . О Л Ъ 
' № 3 . 

Варненския окржженъ съветъ, Н-ра редовна сесия отъ 
XIV избирателенъ периодъ. 

" Р а л ч е в ъ , Ние загазваме въ вишата политика. Требва са. 
1статираме вносо на тия жита зловреденъ ли е или не и да 
|ь нашите пожелания.' 

мо Ш и к о в ъ , Отъ протоколите на окр.усъветъ ще види-
Гше по много въпроси, които еж интересували българския на-
ре изказвали нашето мнение. Ние сме представители на окржга 

[намЬримъ, че народа не е доволеиъ отъ извеетна политика на 
'•лството, можемъ да направимъ нашата бележка. Когато сръб-
правителство прави политика за запазване валутата и народа, 

т требва да направи и българското. Азъ настоявамъ на 
предложение, защото сметамъ, че това е стопанска политика 

|лна съ онези въпроси, които окр. съветъ има да решава. Ние 
1а да искаме не само подобрение на производството, ио и на
рие на производителя. 
Ив. В е л ч е в ъ. Азъ подържамъ предложението на г. Шиковъ 
}тсля, че политиката на Министерството на земледелието е фа-

България отъ земледелска и производителна страна дойде до 
^шето да се внася въ нея жито и царевица, което показва, че 

зтъ правителството стопанска политика е катастрофална аа 
|о производство и тя требва да бжде оеждена отъ окръж

ия 'съ^гвт- По пози начинъ окр. съветъ ще изпълни своя дългъ. 
' Т. А т Т ^ а с о в ъ . Въпроса, който се повдигна отъ г. Шиковъ 

вземк друга в;ажность, поради което нуждно е едно по друго обеж-
жаиеДНие като окр, съветъ можемъ да кажемъ, дали еж прави из
вестни- .мерки на правителството или не, тъй като правителството 
върши \:воя политика, а ние като представители на единъ окржгъ 
можемъ(да знаемъ дали тези мерки еж полезни за окржга или не. 
Така че,1не е право онова гледище, че не можемъ да кажемъ нищо, 

требва да констатираме, твърдението на г. Велчевъ, че политиката 
на правителството е фалирала, мога да кажа, че това е едно несе
риозно отнасяне. Всички, които отиваме по селата знгемъ, че имено 
политиката на правителството въ земледвлеко отношение отива нап-
редъ. Вие както знаете миналогодишните зимни посеви беха замръз
нали, а сушата доунищожи пролетните такива, което нема иищо 
общо съ политиката на правителството. Подобренията, които г. ди
ректора миналата и по миналата година изнесе, не можемъ да не ги 
вземемъ подъ внимание. Ние не първи пжть сме вносители на жита. 
На Велчевъ, който подържа политиката на дружбащината, ще му 
кажа, че въ техно време се внесоха съ параходи жита и изнесохме 
злато. Верно е, че въ хамбарите на нашето земледЬлско население 
има достатъчно количество храни за изхаранване на нселението, обаче, * 
требва да имаме предъ видъ, че нашия селянинъ е предвидливъ. Той 
казва, че до като не види новата реколта, не вгди старите храни 
отъ хамбаря. Не е единствеино земледелското население, което има 
нужда отъ храни, но и градското. Нека да константираме, че въ 
града има гол-Бма безработица и надниците еж намалени. Ако се 
повдигне цената на житото, ще дойдемъ до положението, че) бедното 
градско население не ще може да купува хлеба. Менъ ми се струва 
че въпроса, който беше сложенъ отъ дикектора на подв. земледел. 
катедра е, какво е направено и да дадемъ мнение какво би могло 
да се направи когато се дойде до приемане на бюджета и какъ да 
насочимъ дейностьта на катедрата. Азъ считамъ, че, следъ хубавото 
изложение на г. директора на катедрата, можемъ съ дебели чърти 
да подчъртаемъ, да се продължи тази политика и занапредъ, защо
то дава по добри резултати. Азъ предлагамъ следното: Следъ като 
изслушахме общата политика на правителството за засилване и подо
брение земледелското производство въ страната, да благодаримъ за 
извършеното до сега отъ властьта и катедрата и да минемъ на 
дневенъ редъ. 

Д. Р а л ч е"в ъ. Повдигнатия отъ г. Шиковъ въпросъ е отдЬленъ 
отъ доклада на г. директора на катедргта. 

Хр. М ь т е в ь . Требва да имаме предъ видъ, че варненския 



Варненски окржженъ вестникъ ±& 
свършени съгласно чл. 40 отъ закона за гштищата да бж-
датъ както следва: 

а За простъ работникъ по (60) шестдесетъ лева за це
лия Варненски окржгъ; 
• • б) За коларь съ единъ конь по (200) дв-Ьст* лева, а съ 
два коня или два вола по (300) триста лева за цълия Вар
ненски окнжгъ. 

•III. Отъ минималните; съотьсши надници, които да се 
събератъ отъ емигрантите, които се завръщатъ въ България 
съгласно 11-ра забележка по чл. 36 отъ Закона за пжтип.я-
та да бждатъ както следва: 

а) Простъ работникъ по (50) педесетъ лева за ц-Ьлия 
Варненски окржгъ. 

б) За коларь съ единъ конь по (150) сто петдесетъ лева, 
а съ два коня или два вола по (200) двЪсте лева на ц-Ьлия 
Варненски окржгъ, 

Настоящия протоколъ подлежи на утвърждение отъ ми
нистерството на ОбщественитеСгради, Пжтищата. и Благо
устройството. 

Председатель на Варн. Окр. П. комисия 
(п) Л. Черпански 

Комисия- з а Вари. Окр. Инженеръ (п) Я. Каровъ .. 
пом. Варн. Окр. Данъченъ Началникъ (п) Д. Мазевъ 
членъ отъ Варн. Окр. П. Комисия Ол) А. Ивановъ 

В •Ь р н 0, 
Варненски Окр. Инженеръ: Л. Каровъ 

Вфненски окржженъ ветеринаренъ лЪкарь 

Държавна Подвижна Земледелска Катедра 
В а р н а . 

БЮЛЕТИНЪ 
№ 14 

За хода на акутните—заразни (епизооткческн) болести по домашните 
животни въВарнен. окржгъ, за време отъ 16—31 юлий 1930 г. 

I. Новоконстатирани: 
1) Бесъ по кучетата; а) Провадийска околия въ с. Кара-агачъ 
2) Гърлица по биволи и свини: а) Варненска околия въ с. Яйла, 
3) Сапъ по конете: а) Варненска окслия въ с. Сарж-гьолъ. 

II Върлующи: 
1) Антраксъ по говедата: а) Варненска околия въ с. Белево. 
2) Бесъ по кучетата: а) Варненска околия въ гр. Варна и с. с. 

Белево, Русларъ. 
б) Провадийска околия въ гр. Провадия и е. с. Ново-село, Чер

ковна, Кюпрю-кьой, Ченге и Гор.-Чивликъ (по говедата). 
3) Дуринъ по конете: а) Варненска околия въ с, с, Авренъ, 

Джевизлий, Козлуджа, Кара-Хюсеинъ и Гевреклеръ; 
б) Провадийска околия въ с. с. Акъ-коюнъ, Кутлу-бей, Поеджа, 

Дамналж-орта и Девня. 
4) Сапъ по конете: а) Варненска околия въ гр. Варна. 
5) Червенка по свините; а) Варненска околия с. Гюнъ догду. 

III, Прекратени: 
1) Бесъ по кучетата: а) Провадийска околия въ с. Дамнжлж-оота. 
гр. Варна, 4 Августъ 1930 год. 

Окржженъ Ветер. лекарь: Д-ръ Тюлевъ 

Поради крайно благоприятните условия презъ товй I 
то — влага и горещини още отъ ранна сугринь—- по> 
навсекжде изъ окржга П е р н о с п о р а т а (маната) по ло 
ти взе широки размери, унишожи вече 10 — 20, а не.;;? 
до 60 и повече на сто отъ реколтата имъ, не е изключе 
да причини още по-големи загуби, да спъне развитието 
лозите и да ги заслаби за още 1—2 години. Затова, вт 
дългъ е, земледЪлски стопани и лозяри, да поведете ен< 
гична борба противъ тая опасна за лозята ви болестьцчр 
напръскване листата и ягоридата имъ съ 2 на с т о \ ^ 
Борделезовъ разтворъ (2 кгр, синъ камъкъ и 2 кгр. пр^ата 
негасена варь на сто литра вода). За да се предпазятъ отъ' 
заболяване ягоридата и новите листа, на всеки 10 —12 дни 
лозята требва да се пръскатъ съ упоменатия разтворъ. Пръс
кането. следователно, требва да продължава до пълно про-
шарване на гроздето, защото, поради влагата и топлината 
презъ това лъто, лозите ще продължаватъ да образу!атъ 
нови листа и болестьта ще се разпространява до късно 

Пръскането да се извършва сугринь следъ вдигане на 
росата до 9 часа преди обвдъ и надвечерь, когато; се за
хлади. 

За водене сигурна борба и противъ Оидиума (кюл.ме 
или пепелница), добре е въ борделезовия разтворъ да! се 
прибави и */г кгр. слзренъ прахъ на стб литри разтворъ 

25 юлий 1930 год. 
Отъ катедрата. 

. . , ,—; , , ) , . 

Землед&лски бюлетинъ. 
За състоянието на времето, посевите, добитъка и хода На 

стопанските работи, както и цените на продуктите презъ м. 
юлий 1930. год. въ Варненска околия. 

Времето презъ първата половина на месеца бЪше йЬй. 
менливо, прохладно и дъждовно, а презъ втората 
топло, сухо съ силни слънчеви пекове, като темпер 
презъ последните дни достигна 33 гр. С. 

Времето презъ месеца изобщо благоприятствуваш] 
извършване стопанските работи. Привърши се жет. . | | 
чти въ целия районъ, сжщо и косидбата на фия, з«\ 
редовна вършидба и тукь тамъ беридбата на боба. 

Презъ месеца паднаха дъждове (измерени въ В.Н'1! 
3. VII. — 6 литри; на 8. VII.'-- 0 3 литри; на9. VII. 1 
на 10 VII.-— 4.1 л.; на 11. VII. ~~ 0 2 л.; на 14. VII. 
на 15, VII. 36.5 л.; на 20. VII. 1,1л. и на 2/г VII 
вичко 55.750 литри на кзадратенъ метъръ. Дъжда .1 
6Ъ придруженъ съ силна буря и грамотевица, а въ 
Аджемлеръ, Паша кьой, ГолЪма франга и Кьомюрлг] 
градушка. Повреди еж причинени отъ бурята въ лозята 
ните градини въ околностьта на(гр. Варна, а отъ г( 
та еж нанесени повреди на> около 1,000чдекара пое 
главно царевица, бобища, фий, слъячогледи, общия ( 

ди е 3 0 — 6 0 % и по лозята на.'с. Паша кьой и Ад 
•до 30 %... 

ние про_ 
ПО \"&^ 

:р I г[ 

окржгъ най много пострада отъ сушата и замръзването на храните. 
Само въ Провадийска Околия има внесено 80 вагона храни. Ако не-
маше вносъ много ниви щеха да останатъ незасети. Относно откри
ването на землед. у-ще въ с. Ново-село правя предложение" да се 
замоли М-то на земледелието да нареди по-скоро откриването му. 

В. Ж. X и н е в ъ. На гара Невша, където друга година това
рихме надъ 220 вагона храни, тази година натоварихме само 1 вагонъ. 

5 минути отдихъ — следъ отдиха. 
Директора на земл. к-дра Н. П о п о в ъ. Допълнителното земледЬл-
ско училище въ с. Ново-село е закрито до голЪма степень * и отъ 
това, че трудно се подържа съ ученици и ученички. Досегашния а-
грономъ Стояновъ зарегистрира добъръ акгивъ и понеже, участъка 
заслужава да има агрономъ, изказахъ мнение да се назначи другъ на 
на негово место. Преместването стана по негово искане въ свръзка 
съ инциндента, който стана между него и единъ селянинъ. Азъ сме-
тамъ, ако разполагате съ повече средства може да се изпрати доста
тъчно личенъ съсгавъ. 

Т. Я к м о в ъ. Селото три години даваше предоволно средства 
за училището и се посещаваше отъ достатъчно ученици.; Насъ ни 
интересува повече агронома да се движи между населението. 

Дир. к-та Поповъ , За закриването на училището допринесе 
и единъ протоколъ на общината, въ който единъ отъ съветниците 
се изказалъ, че и бащата може да изучи детето си безъ помощьта 
на земл. у-ща. Добре е окр. съветъ да направи постъпки за откри
ване на училището, но добре е 1 — 2 души отъ общините да се 
явятъ въ министерството и се надввямъ то да бъде открито. 

По отношение на тютюновата реколта, мисля, че този въпроеь 
е ясенъ на всички Ви. Тя търси своята почва. Въ варненски окржгъ 
се сееше, понеже отъ войните и бъркотиите въ Турция и Гърция 
тамъ не можеше да се произвежда. 

По отношение земледелските стопанства ще кажа, .че ако на 
специалисти б*ха еж дали по 150 декара земя, действително биха 
се постигнали добри резултати. 

По отношение вноса на чуждото жито.-Както знаете 
въ България е много големъ, петь окржга еж безъ всекак| 
Ако не се допуснеше този вносъ, сигурно би се дошло -де 
мизерия и не знаемъ тогова ;какъ държавата щеше да дал 
Понеже вече не е необходимо жито, то една предвидливост!ч 

ходима като се спре тоя вносъ. > ' 
По отношение канцеларщинета и агрономическия персонал̂  

Провадийския агрономъ има двама админинстратори, но те 
тото отиватъ зъ помощь на ТЗС и агронома остава самъ. 
да се има предъ видъ, че агрономите еж далечъ недостап 
задоволятъ всички нужди на населението. 

Не може да се смета, че политиката на, правителството 
рала въ единъ моментъ, когато днесъ се чертае една програл . 
отношение. Вие знаете какви жертви дава м-то на землед. г 
ческото подобрение на земледелските стопанства, 

Н Б.а.евъ. Искамъ да обърна вниманието на една К |̂(к1 
грешка. Нашия край, като започнете отъ Лопушненска обипч 
свършите до Доленъ-Чифликъ е безъ жребцова станция. Нчм. 
вземе единъ отъ Дели-Ормана и се изпрати въ тоя районъ. 

Д р а г а н ъ В а е и л е в ъ. Защо се прави разлика между с 
та по отношение обекта на агрономите; за едни села се ом'\ш] 
суми и се полагатъ грижи, а за други, не. 

Директ. Катедр. Поповъ . За да поставимъ агрономи "] 
села намъ ни требватъ не четире агрономи, колкото имаме, а 
повече, Затова се води тази политика на избрани села, за да 
агрономите да централизиратъ дейностьта си, които села тя 
послужатъ за примеръ на другите. 

П р е д с е д а те л я. Считамъ, че дебатите по изложен^ 
приключени. Доколкото си спомнямъ има три предложения: 
на г. Шиковъ, който искаше окр. съветъ да взеие решение с1 

то да протестира противъ политиката на правителството по н к ^ 
чужди жита; второто предложение отъ менъ въ смисълъ: изсл^ 
ки изложението на агронома и констатирайки че властьта рес"^ 
м-вото на земледелието иапрявдяиа земледелската политика Ч 



Стр. 4. Вариенск; -ржженъ вестникъ Брой 11. 

Състоянието на отделните отрасли е, както следва: 
Зем лед -Ьл и е: Състоянието на зимните посеви поради 

полагане и много бурени жетвата имъ б-Ьше много затрудне
на но превършена. Падналия дъждъ презъ месеца благопри
ятствуваше, особено за царевицата, кръмно цвекло, слънчо
гледа, боба, естествените ливади и искуствените ливади, а 
за фия се отрази твърде вредно, понеже го завари полегналъ 
и причини загниването му. Почна редовно вършидбата въ це. 
мя районъ, но по недостигъ на вършачки ще продължи мно
го дълго време. 
. Реколтата по изчисления направени съвместно съ деле-
.та на Дирекцията на Статистиката възъ основа овърхани-
в правни снопи даде следния резултатъ въ декаръ средно 

1у5колията: Пшеница 135 кгр. зърно и230кгр. слама; Ржжъ 
130; кгр. зърно и 221 кгр. слама; СмеСъ135 кгр. зърно и 240 
кгр] слама; Зименъ ечмикъ 185 кгр. зърно и 345 кгр. слама; 
Прретенъ ечмикъ 200 кгр. зърно и 257 кгр. слама и Овесъ 
149 кгр. зърно и 222 кгр. слама. Царевицата, слънчогледа и 
бобищата еж много добри и обещаватъ богата реколта ако 
не ' бждатъ порведени отъ сушата, която започва вече въ 
района. Фасула има слаби повреди отъ маносване и бакте-
риоза. ЕстетсвенигЬ ливади еж добри и се пазятъ за втора 
косидба, люцерновигЪ ливади се по-косиха трети пжть и еж 
въ добро състояние. 

С к о т о в ъ д с т в о . Изобщо добитъка е въ добро състо
яние, паша има достатъчна. МлЪчностьта както на овцете, 
така и на другия добитъкъ намале, поради горещините, кои
то напоследъкъ започнаха. Носливостьта на кокошките добра. 
Болести съ епидемиченъ характеръ еж констатирани: Моръ 
по биволите въ с. Яйла. 

Л о з а р с т в о , О в о щ а р с т в о и Ч е р н и ч а р с т в о . 
Дозята изобщо бЪха добри и обещаваха много добра ре

колта. Пръскани б^ха трети пжть противъ Перноспората, 
обаче къмъ 20 м. м. се забеляза стихийно нападение отъ 
Перноспора по гроздето и на мЪста взима такъвъ рамЪръ, 

-•не реколтата изобщо въ районъ се компроментира съ 40—50%; 
^ъскатъ се вече четвърти и пети пжть. 

О в о щ н и т е градини и еденичнитЬ дървета еж въ доб-
състояние, реколтата средно добра на ябълките и сливите. 

Черничевите, ливади на много мЪста се маносаха. 
Пчелите еж средно добри, дадоха много роеве, малко медъ. 
Цените на земледЪлскитЪ произведения презъ месеца бе. 
акто следва: Пшеница 360 — 440 лв.; Ржжъ 205 — 240 

аревица 260 - 335 лв; Ечмикъ 190 — 232 лв.; Бобъ 
790 лв.; Фий 335 лв.; за стотбхъ килограма. 

Месо_^овеждо 26 — 28 лв. кгр.; агнешко 30 лв. кгр.; 
""2 8"""— 30 лв. кгр.; Сирене 24 — 30 лв. кр.; Яйцата 
80 лв. парчето. Директоръ на Катедрата: П. Поповъ 

Кара-агачско училищно настоятелство 

г 

1\ О Б Я В Л Е Н И Е № 8 9 
з' село Кара-агачъ, 14 юлий .1930 година. 

С/ява се на интересующите се, че на 14 септемврий 
ан| 8 часа преди обЪдъ въ канцеларията на училищ-
;и тоятелство ще се произведе търгъ съ явна конку-

_& продаване дворните мЪста парцелирани отъ учи-
"нива въ мйс. „Кара-ямачъ* на брой 8 пар. а имено: 
ляъ I 268—1737 кв. м. 5) Пар. VII268—1876 кв. м. 

VII 268—1152 „ в 6) . 1X268—1818. ,,. 
. . 7 ) .. VI268—1740 . „ 
. , 8) . X 268-1905 „ . 
Първоначална оценка на декаръ 

П. е задължителенъ, Всички раз-

268—1636 
268—2064 

кания залогъ е 10% 
лв. Закона за Б. 0 . 

VI 
VIII 

>по публикацията еж за сметка на конкурентите. 
Отъ настоятелството. 

Фете-кьойско училищно настоятелство — Провадийска околия 
"""""" " " О Б Я В" Л Е~Н"Й~Е " " М Г 35 

с. Фете-кьой, 3 Августъ 1930 год. 
Обявява се на интересующите се, че на тридесетия день 

отъ публикацията настоящето въ Варненския Окржженъ в-къ 
отъ 9 часа до 12 часа и отъ 14 (2) часа до 18 (6) часа въ 
канцеларията на първоначалното училище ще се произведе 
публиченъ търгъ съ явна конкуренция за отдаване подъ на-
емъ експлоатацията за 2 години, начиная отъ 1 Октомврий 
1930 год. до 30 Септемврий 1932 г. следните, училищни имоти: 

1. нива отъ 5.4 декара въ м*стн. Ачмалъка 1 пар. 
2. . » 3 „ „ Ясаците 1 пар. 
3. „ „ 27.4 „ п п ВетиЪлозаЗ пар. 
4. . „ 40 „ „ . Добахчата4 пар. 
5. „ . 550 . „ „ долния Ейкънъ 58 ,, 

Първоначална цена на декаръ за година 50 лв. 
Залогъ за право участие въ търгътъ 5% върху първо

началната цена на парцелъ. 
Всички разноски за публикация, гербъ и др. еж за сметка 
на наемателите. 

Конкурентите да съблюдаватъ закона Б. О. П. 
Тръжните книжа могатъ да се видятъ всякога въу щето. 

Отъ Училищното Настоятелство 
Кадж-кьойско училилищно настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е 
,с. Кадж-кьой, 2.УШ. 1930 г. 

Обявява се на интересующите се, че на 11-я день отъ 
публикацията настоящето, отъ 3 — 5 часа следъ обедъ, въ 
канцеларията на училището ще се произведе търгъ съ явна 
конкуренция за отдаване на наематели за време отъ 1 .IX. 
1930 год. до 1 .IX. 932 год. училищната нива „Бюстю" отъ 
60.9 дек., рад-Ълена на 5 парцели, находяща се въ землище
то на с. Кадж-кьой. 

3 . Б. О. П. е задължителенъ. Залогъ 10%. Разноските 
за гербъ и публикация еж за сметка на наемателите. Тър-
жнитб книжа еж на разположение въ канцеларията на у щето. 

Отъ настоятелството. 
Асълъ-Бейлиско училищно настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е № 299 
с. Асълъ-Бейлий, 27 юлий 930 год. 

Асълъ-бейлийското училищно настоятелство известява, че 
на 6 септемврий 930 год. въ 8 часа преди обедъ въ поме
щение на прогимназията, ще се произведе търгъ съ явно над
даване за ^отдаване на наематель експлоатапията на след
ните училищни имоти: 

1. Нива отъ 107 дек. въ м. „Долапчи гьолжикъ. 11 пар. 
2. „ , 100 „ „ „ „Мансъръ" 10 . . 
3. . „ 50 , „ „ „Геренъ» 5 „ 
4. . „ ' 45 „ . , „Куру-дере- 5 •„ 
5. » „ 27 , ,/ „ „Дерменъ чалж" 3 „ 
6. Дворно м%сто 14 декара въ село 1 . 
7. Керемидарницата „Армутлукъ" и пръсницата въ мес. 

„Каймакчии". 
8. Училищната кжща — въ уч. дворъ. 
Залога за участия въ-търга е 5% отъ първоначалната 

оценка, която е 100 лв. на декаръ за година. Всички раз
носки еж за сметка на наемателите. 

Тържните книжа могатъ да се видятъ всеки день въ 
училището. Председатель: И. Радевъ 

Секретарь-Гл. учитель: М. Костовъ 
Печатница ..Войниковъ* — Варна. Тел. 502. 

ч 
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едиъ правиленъ пжть, одобрява това и минава на дневенъ 
еоето предложение на г. Хр. Митевъ, да се направи нужд-
а лка предъ м-вото на земледелието за откриване допълни-
^ ^но училище въ с. Ново-село, като се забележи, че ди-
ла подв. зенлед. катедра подкрепя нашето искане. 

Д. Р а л ч е в ъ. Моето предложение е да се корегира предло-
1иего на г. Шиковъ въ смисълъ, окр. съветъ следъ като обежди 
роса за вноса на чужди жита въ страната, констатира, че този 
стъ е зловреденъ въ стопанско и финансово отношение за стра-
а и да искажемъ пожелание щото да се спре часъ по скоро вноса. 

П р е д е д а т е л я . Който е съгласенъ съ предложението на г. 
въ тъй както е формулирано по горе, моля да си дигне ржката. 

Меншинство — не се приема. 
р е д с е д а т е л я . Който е съгласенъ съ предложението на г. 

ъ, моля да си дигне ржката. 
Меншинство — не се придма. 

} р е д с е д а т е л я . Който е съгласенъ съ мойго предложение 
изслишвайки изложението на агронома и констатирайки, че 

на,земеделието направлява по правиленъ пжть землед*лската 
Ш& въ България, одобрява това и минава на дневенъ редъ, 
да си дигне ржката. Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е № 14.| 
лване М-вото* на Земледелието да открие допълнително 

УГЯЬ. т . - . зеиледелско училище въ с. Ново-село. 

П р е д с е д а т е л я . Който е съгласенъ съ предложението на г. 
Хр. Митевъ да се направи постъпка въ м-вото на земледелието да 
се открие допълнително зимно земл. училище въ с. Ново село, като 
се забележи: че директора на подвижната земл. квтедра подържа 
това наше искане, моля да си дигне ржката. 

Болшинство — приема се. 
Р Е Ш Е Н И Е № 1 5 . 

Назначаване комисия, която да се справи съ разредълението 
на жребцови станции въ окржга. 

П р е д е д а т е л я . По предложението на г. Неделчо Баевъ, не
обходимо е да се назначи една комисия, която да се справи съ раз-
пределянието на жребцови станции и ако е направено некоя грешка, 
впоследствие да се нарави нуждното, щото и въ Камчийския край да 
се постави жребцова станция. Който е съгласенъ съ това предложе
ние, моля да си дигне ржката. Единодушие — приема се. 

П р е д с е д а т е л я . Който е съгласенъ въ тази комисия да вли-
затъ единъ агрономъ, единъ членъ отъ постоянното приежтетвие и 
окр. съветникъ Неделчо Баевъ, моля да си дигне ржката. 

Единодушие — приема се. 
Определяне дневния редъ за идното заседание. 

Председателя съобщи, че дивния редъ за утрешното заседание 
на съвета, което ще се състои въ 2 ч. сл. обедъ е: 1. Докладъ на 
специалисти и 2. Разни. 

Заседанието се дигна въ 18 часа. 


